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Svečano ob 35. rojstnem dnevu
Človek se v življenju najraje spominja svojega rojstnega dne. Proslavlja ga različno. Nekdo bučno z  obilico 

veseljačenja, drugi malo bolj zadržano, v krogu svojih sodelavcev in sorodnikov; nekaj pa je  takih, k i sam i ob 
slovesni večerji potihem delajo obračun svojega pretečenega življenja.

Na podoben način je 14. septembra svoj 35. rojstni dan praznovala naša delovna organizacija. Člani DS so 
se dopoldne z  rdečimi nageljni v gumbnicah s povabljenimi gosti zbrali, da bi skupaj, kot en človek še enkrat 
prehodili ne preveč gladko življenjsko pot DO Elmont.

Predsedniku DS Marku Zupanu verjetno še nikoli ni bi
lo tako lahko in brez skrbi predlagati dnevnega reda, kot na 
tej slovesnostni seji. Pozdrav povabljenemu predsedniku ZD 
občine Radovljica, predstavniku mladine iz Gorij in celotne
mu kolegiju s tov. direktorjem na čelu, je še povečalo obču
tek slovesnosti. Zanimivo je bilo poslušati kratek oris zgodo
vine podjetja, katerega je podal Vlado Zupan. Kot otrok je 
raslo podjetje, neobogljen začetek pred petintridesetimi leti 
je kot človek z rastjo in bistrenjem uma, s pridobivanjem 
novih članov, višanjem proizvodnje, iskanjem novih poti, 
kvalitet in bivališč, podjetje, zraslo do današnjih zrelih 
35 let.

Človek ima na svoji življenjski poti prijatelje in sovraž
nike; prav tako podjetje. V tem smislu je tov. direktor Marko 
Kordiš razkril marsikatero zakulisno igro, katere so bile 
včasih tako umazane, da so delavci pod težo naloženih bre
men skoraj padli na kolena. Enotnost in opiranje na lastne 
sile takrat ni bilo zadosti. Treba je bilo pomoči; toda od kod? 
S ponosom in obenem s hvaležnostjo je tov. direktor imeno
val tiste, kateri so Elmontu takrat pomagali na noge. To niso 
bili ljudje ali organizacije, ki so do tedaj molzle podjetja, niti 
tisti ne, katerim sveta dolžnost je, da v svoji občini pomagajo 
sočloveku. To so bili entuziasti, ki so s ponudenim delom fi
nančno pomočjo, strokovnimi nasveti in odkrito besedo ne
sebično stali na strani utapljajočih in njihovo ime pošteno 
ponesli po državi.

DS je sklenil, da se ob Novem letu podelijo priznanja 
naslednjim tovarišem:
ANDOLJŠEK ALOJZ — direktor v pokoju
ROGELJ ZDENKO — tehnični mentor — širil dobro

ime Elmonta
STERLE MIROSLAV — omogočil finančna sredstva, po

magal pri investicijah
LJUBIČ ANTON — polkovnik, omogočil dela za mon

tažo v JLA

KUMŠE FRANC — generalni direktor IMP — poma
gal z nasveti in svojimi službami, 
preskrbel je material in tudi fi
nančno pomagal

To so bili ljudje, o katerih se je malo govorilo. V hipu 
pomislim, kako malo ali nič ne ve za prijatelje ali sovražni
ke delavec za strojem ali na lestvi. Zato ni čudno, da so ne
malokrat tako pristranski, celo sovražni do vodstva in to 
prav zaradi nespoznavanja teh tihih tokov, ki vsak dan z 
drugačnim valom butajo ob upravno stavbo. Prav direktor
jevo večkratno ponavljanje, da smo bili v težkih trenutkih 
vedno enotni in kako se bo moralo vodstvo potruditi, da se 
vrne zaupanje kolektiva, pritegniti mlade in sposobne delav
ce, da ne bodo odhajali iz podjetja; dà misliti, kako oddaljeni 
smo v tem času drug od drugega. Dokler ni težav, je podjetje 
podobno čebeljemu panju v zimskem času. Ko pa ladja nale
ti na čeri, se vsako vodstvo v samoupravni družbi obrne na 
cel kolektiv in brez dlake na jeziku razloži, kje smo. Samo v 
takih obdobjih delavec zve za te zakulisne igre in se kljub 
užaljenosti, da do sedaj ni zvedel ničesar, stisne zobe in sku
paj s celotnim kolektivom naredi nemogoče. Prav zato naj se 
vsako vodstvo moralno zaveda, da tudi takrat, ko se začrtu
jejo nove poti razvoja, ali uvajanja nove proizvodnje, da za 
njimi stoji celoten kolektiv.Ko se plani porušijo, sami ne 
morejo rešiti ničesar.

Take misli so mi rojile po glavi, ko je direktor dvignil 
čašo ob 35. rojstnem dnevu podjetja z besedami:

»Nazdravimo uspešno prehojeni poti, nazdravimo pa tu
di bodočnosti, katera je za nas pomembnejša kot preteklost.

Živeli!«
Stane NAGLIČ

Šele po tridesetih letih odrekanj in preseljevanjih smo se dokončno ustalili v Sp. Gorjah. Foto: S. Cvetrežnik



V Rusijo ali še dlje; vendar drugačni kot smo
Tovariš direktor! Letošnja 

polletna bilanca je pokazala, da 
so se službena potovanja na- 
pram lanskem  polletju povečala  
za celih 384 %. Ti procenti so 
povzročili nem alo godrnjanja 
med delavci. Kaj vas je vodilo v 
tako aktivno ponudbo naših iz 
delkov? Prodajati tudi za devize 
ali pa zaradi prenasičenosti do
mačega trga?

Na vsak način je g lavn i razlog 
premajhen trg v državi. Jugosla
vija vsako leto rabi približno  
1500 aparatov za gostinstvo. Če 
upoštevamo ostale proizvajalce 
(Borac, M etalka Buje, nekaj za
sebnikov in  direktni uvozi), po
tem je  jasno, kako malo trga 
ostane za nas. Poleg tega je  pad
la kupna moč v državi in  zato ni 
računati na kakšno večje zan i
manje za odkup. Zato smo se 
morali obrniti na tuje. K er za 
Zahod nismo interesantni, smo 
se napotili na Vzhod, kjer pa je  
zaradi njihovega sistem a dosti 
težje prodajati. Morali smo od 
hotela do hotela, preko raznih 
sindikatov ponujati svoje blago, 
pa še to traja precej časa, da do
bijo uvozna dovoljenja. Ves trg 
držav SEV praktično pokriva  
Madžarska s približno 8000 apa
rati letno. Uspelo nam  je  vsaj to, 
da smo zamenjali zahodne do
bavitelje (Avstrijo) na ČSSR. 
Doseči moramo še to, da bomo 
za  vsako leto vnaprej vedeli, ko
liko aparatov moramo izvoziti. 
Razveseljivo je  že to, da smo že 
sedaj na listi izvoznikov gostin
ske opreme v Jugoslaviji na dru
gem mestu. Na prvem  m estu  je  
IGO Ljubljana z 42.000 dolarji, 
za njim i pa Elmont s 140.000 kli
rinškim i dolarji. Dosti težje je s 
SZ. Ogromen in  neraziskan trg 
je  velika šansa za vsakega iz
voznika. Največja ovira je  nji
hova toga politika. Upanje nam  
dajejo podatki, da so v  SZ  začeli 
neizprosen boj proti alkoholiz
mu. Od Madžarske vsako leto 
potrebujejo 6000 aparatov, kate
rih pa njihova proizvodnja ne 
more dobaviti. Rusija im a še 
vedno veliko družbene prehra
ne, zato se slovenski dobavitelji 
že sedaj uspešno plasirajo s svo
jim i kotli in  gostinsko opremo. 
Zato sem prepričan, da bo v tej 
velik i državi trg tudi za Elmont. 
Težava pa je v  tem, da v SZ  vse 
planirajo naprej. K ar določijo 
za petletko, se silno težko spre
minja. Zato moramo napeti vse 
sile, da je uvoz naših proizvodov 
zajet v  tem planu, ka jti m ed te
kočim  obdobjem se praktično ne 
moreš vsiliti. Po drugi strani pa 
državni aparat za vsako petlet
ko predvidi določeno vsoto za 
uvoz tovrstne opreme. V  tem  tre
nu tku  pa je vse odvisno od po
nudnikov — trgovcev. Spret
nost, ali iznajdljivost le-teh je  
odvisna, kdo bo zgrabil za to 
vrečo, namenjeno uvozu. In kaj 
sledi iz tega? A ktivno  sodelovati 
v ponudbi, kajti nihče te ne bo 
prišel domov vprašati, ali imaš 
kaj za izvoz.

Naše podjetje ima trenutno v 
SZ  v rednem obratovanju svoje 
aparate na dveh mestih. Naša 
servisna služba je poskrbela, da 
ti aparati delajo kolikor mogoče 
najbolje, kajti od tega je  odvi
sno, ali bomo povozili ostale 
konkurente ali ne. Naša cena je  
dosti višja od zahodnih proizva

jalcev. Če bomo ustrezali kva li
teti in življenjski dobi aparata 
(SZ nas tretira ko t zahodne pro
izvajalce), potem  se n i bati, da 
ne bi uspeli.

ČSSR je za nas dosti ustrez
nejši uvoznik ko t SZ. Vse kar 
smo dosedaj izvozili v to državo, 
smo prodali precej dražje, kot 
doma. Kajti, kar smo izvozili, 
smo dobavili direktno porabni
kom in država se pravzaprav ne 
vtika  v ceno. Razliko, ali čisti 
dohodek od tega izvoza, mora
mo res pam etno porabiti. N ika
kor ga ne smemo porabiti za do
mače potrebe, temveč za še bolj 
aktivno raziskovanje tujega 
trga.

Stroški za službena potovanja  
so v  tem polletju res fantastično  
narasla. Toda vsa ta vsota še 
vedno ne predstavlja 20 % extra 
dohodka na tujem  in  s tem se 
dokazuje upravičenost potroše
nih sredstev za službena potova
nja. Raziskava trgov, kot so Bol
garija, Poljska, SZ  zaradi viso
kih cen prevozov v teh državah 
nujno zahteva tud i velika fin a n 
čna vlaganja. Če pa bi bila jugo
slovanska ponudba bolj enotna, 
da bi nastopila na tujih trgih ta
ko kot ne, bi bil prav gotovo pri
hranjen kakšen dolar. Ker pa te
ga ni, moramo nastopiti in iska
ti trge sami. Ponudbe smo po
slali tudi drugam po svetu. Tre
nutno čakamo na odgovore iz  
Nizozemske, Bližnjega vzhoda 
in  Južne Am erike. Zadnje čase 
pa je  precejšnje zanim anje za 
naše pomivalne stroje tudi v Gr
čiji. Intenzivno dogovarjanje 
pred kratkim  je  pravzaprav sa
mo še cena tega aparata, pri ka 
teri pa moramo biti fleksibilni.

Kolikor vem , je birokracija v 
vzhodnih državah dosti hujša, 
kot pri nas. Vzem iva, za primer, 
da je na nekem  sejmu naš apa
rat vzbudil veliko zanim anje pri 
predstavnikih SEV. Kako potem  
tečejo te poti in koliko časa tra
ja, da pride do prve prodaje?

Če vzamemo za primer ČSSR, 
je do prve prodaje prišlo šele po 
treh letih dogovarjanj in  uskla
jevanj izvedb in  cen. Samo za 
pridobitev A -testa  preteče eno 
leto. Mi smo pravzaprav im eli 
srečo, da smo s kupci v tej drža
vi začeli trgovati bolj na bazi 
poštenih in  človeških odnosov. 
Zato imamo danes tam veliko  
prijateljev, k i spoštujejo naš ko
lektiv in  m arsikateri rok se s 
tem načinom dela skrajša. Dru
gače je v SZ. Zaradi nezaintere
siranosti tam kajšnjih  kupcev  
smo se povezali z  IGO-m iz L ju
bljane in Radom Končarjem, da 
bomo skupno nastopili na tem  
trgu.

Pred kratkim sm o izvozili na  
ČSSR okrog 60 aparatov. Ker so 
morali ustrezati njihovim pred
pisom  in A -testu , je bilo med se 
stavljanjem vrsta dodatnih del. 
Prišlo je do zastojev, ker deli za 
sestavo niso bili kvalitetni, po
javljalo se je, da so morali d e
lavci v AGE delavnici že zapaki
rane aparate znova odpreti, ker 
se je nekdo spom nil, da je treba 
še nekaj dodati. Kaj tu ne teče?  
Prepričan sem , da je naročilo 
prišlo pravočasno, vendar tu je 
nekdo zaspal — kdo?

Kdo je zaspal, tega ne vem, se 
pa lahko razišče. Sam  sem na 
odgovorne pritiskal, da morajo

biti aparati brezhibni, da se še 
nam  ne bi zgodilo, da bi zaradi 
nevgrajenih vzmeti podložk iz
gubili A -test in  si s tem nakopa
li na glavo ogromne stroške 
(4.000 $) za nov A -test in enolet
no izgubo tržišča.

Ker že toliko finansiram o v 
raziskovanje trga, bi se pa na 
drugi strani morala proizvodnja 
bolj organizirati. Kaj nam po
m eni še  tako ugoden trg, ko pa 
nism o sposobni hitro in kvali
tetno ugoditi kupcem?

Res je. Toda zakaj? Po m ojem  
m išljenju  je nivo mišljenja vseh 
odgovornih, k i so prepričani, da 
naš trg mora požreti vse — do
bro in  slabo. Prevečkrat je  v 
ospredju plan, ne pa kvaliteta  
izdelka. Velika pom anjkljivosti 
pa je, da nimamo oziroma ne 
poznam o načina, kako stim u li
rati tiste, k i živijo in  se zalagajo 
s projektom, ne poznamo pa tu
di palice, s katero bi kaznovali 
nezainteresirane, katerih pa ni 
malo.

Na slavnostni seji ste dosti
krat poudarili, da hočemo iz n a 
vadnih obrtnih delavnic priti do 
sodobne industrije. Verjetno se 
še spom nite, ko ste pred dvem a 
z garancijo, da osnujete stro
kovni team , ozirom a hrbtenico 
razvoja, predlagali zboru delav
cev, da sprejmemo v podjetje 
dva m lada inženirja. Ne razu
m em , zakaj sedaj te m ožgane 
obrem enjujete z raznimi adm i
nistrativnim i deli, nam esto da 
bi jim  omogočili mesto v proiz
vodnji ali konstrukcijski delav
nici. Prijavljenih inovacij prak
tično nihče ne pregleduje, kaj 
šele , da bi jih uvedli v proizvod
njo; kje je po vašem mnenju za 
vora te nadvse pomembne veje?

Pred tremi leti smo ostali 
praktično brez vodstva. Noben 
in žen ir pa tudi katerikoli dela
vec ne more brez šole odnesti to
liko, da bi napravil preobrat ali 
uvedel sodobno organizacijo de
la. Ti kadri, k i so zapolnili praz
nino, so mladi, neiskušeni in  
odkrito lahko trdim, da se trudi
jo in  seveda tudi grešijo kot 
vsak, k i dela. Na vprašanje, za
kaj se inženirji ukvarjajo bolj z  
adm inistrativnim i deli ko t s 
tehnologijo, je  razlog drugje. Če 
vzamemo, da se vsak dokum ent 
prepisuje dvakrat ali trikrat, da 
se morajo določene stvari prika
za ti samo na način dokum enti
ranja, potem  je jasno, da za n ji
m i ostaja tehnološko delo, ka te
rega pa trenutno bolj potrebuje
mo. Inžen ir Kersnik se trenutno  
ubada z normami. Nemalo kr iti
ke je  padlo na njegova ramena. 
Zdaj pa poglejmo, kdo negodu
je? Tisti, k i je  do sedaj spal in  
živel na račun drugih. Ti norm a
tivi naj bi končno nagradili de
lavce in  vzeli tistim, ki hodijo v 
podjetje zaradi delovne dobe.

Inovativnosti pri nas ne 
manjka. Toda zdi se mi, da je  
zagnanost izpred enega leta 
padla. Zakaj? Prvo, kar je ver
je tno  glavno: ne znamo je s tim u
lirati in  realizirati. Drugo: rekel 
bi še pomembnejše je  nevoščlji
vost. M arsikateri inovator samo 
zaradi te grde lastnosti m ed  
ljudm i sploh ne prijavi izboljša
ve. S lutim , da je tretji razlog 
najvažnejši: ljubosumje. Kaj hi
tro se oglasijo pametnjakoviči, s 
kakšn im  višjim  spričevalom v

žepu in  ne sprovedejo oziroma 
ne pomagajo s svojim  znanjem  
in  izkušnjam i realizirati pred
log. Ko bomo enkrat toliko zreli, 
in  pošteni med seboj, da nam  bo 
vseeno, če je  sodelavec prejel za 
inovacijo 10 ali 20 milijonov, 
potem bomo lahko rekli, da smo 
odrasli. Zakaj se inovacije ne 
uresničujejo? Zadolženi za te 
naloge so preveč ležerni. Vedno 
čakajo na ukaz od zgoraj. Kakor 
hitro pa bi imeli zadosti kadrov, 
bi bila situacija v hipu druga
čna. Dobro se zavedajo, da tre
nutno za n jih  ne moremo najti 
zamenjave.

Zakaj so po vašem  mnenju 
določene situacije rešujejo ali 
razvijajo šele potem, ko monter 
ali sestavljalec pride do faze, ko 
ne more več naprej, ko mora po
tem  čakati konstruktorja ali 
tehnologa, da reši situacijo?

Konstrukcija je  že nekaj let 
polno zaposlena z izdelavo na
črtov. Do sedaj se je  vse delalo 
brez teh prepotrebnih dokum en
tov. Zato pride do zastojev, ker 
se od serije do serije pozablja, 
kako je izdelek pravzaprav iz- 
gledal. Je pa še neka j bolj važ
nega. Vsakdo najprej pokaže na 
konstrukcijo, pa četudi je  to de
lo tehnologa. Smo ve lik i um et
n ik i pretovarjanja bremena na 
druga ramena.

Ali v bližnji prihodnosti ob
staja plan, da bi se  ustanovila 
prototipna delavnica, kot jih 
imajo po večjih podjetjih?

Mi smo lahko zaposlili pet ali 
deset delavcev v prototipni de
lavnici, za katere pa ne bomo 
vedeli, ali delajo ali ne. Razvoj
ni team mora rasti spontano. 
Delavec mora biti na jasnem, 
kaj bo razvijal, raziskoval ali 
dopolnjeval na določenem iz
delku. To pa ne more biti nekdo, 
ki je šele danes prišel v podjetje. 
K aliti bi se moral v proizvodnji 
in  šele z  zadostno količino zna
nja preiti v konstrukcijo.

Vse člane kolektiva bi verjet
no najbolj zanim alo, kaj in kje 
je v tem trenutku najbolj kriti
čno?

Najbolj kritično je, da se po
javlja vedno večja delovna de
presija. Vsakdo se najprej zave
da svojih pravic — bonitet in  ne 
vem, kaj še, dolžnosti in  odgo
vornosti pa ostajajo daleč zadaj. 
Naročila se ne izpolnjujejo na 
rok. Izdelki niso kvalitetn i. Vsa 
kritika leti le navzgor. Nihče ne 
pom isli na samokritičnost. Od
govornost se preklada z ramena 
na ramo. Prav ta odgovornost se 
najbolj kaže pri mojstrih, skupi- 
novodjih in  tehnologih, k i niso 
motorji novitet in  zagona, tem 
več s prstom kažejo vedno le



navzgor, n ikdar pa na sebe. Pro
izvodni delavci bi morali čutiti 
organizacijsko povezanost, ka
tero bi jim  po vseh pravilih igre 
morala nuditi mojster in  tehno
log. Tako pa se preveč ukvarja
mo s samim seboj, gledamo na 
prekrške drugih, pozabljamo pa, 
da moramo proizvajati in  s tem  
dvigovati rast osebnih dohod
kov, ne pa z m edsebojnim i obto
ževanji in  gledanjem pod prste 
drugih. Vse prevečkrat iščemo 
rezerve v sami fiz ičn i proizvod
nji, ne pa v sistemu poslovanja, 
kjer so ogromne rezerve, tako 
tehnološke ko t finančne. Zato

bomo v bodoče primorani, da 
bomo vodje, k i se ne bodo pod
redili določenemu redu in  disci
plini, premestili na delovna me
sta, kjer ne bodo mogli po
vzročati škode.

Mislim, da sem na  vsa vpraša
nja odgovoril po svoji vesti in  v 
dobri veri tudi ustregel tistim, 
ki zelo malo ali nič ne poznajo 
okoliščin, s katerim i se hočeš 
nočeš vsak dan srečujemo. Za
ključil bi z mislijo, da se vsak 
problem da ugodno rešiti, če 
smo enotni in  dobro informirani 
o določenih težavah.

Uredništvo

Način obračuna osebnih 
 ̂ dohodkov in prispevkov

To pot ni moj nam en pisati o višini osebnih dohodkov, o pri
merjavi osebnih dohodkov, o načinu izplačevanja itd, ampak le o 
prispevkih, ki obremenjujejo bruto OD tako, da dobim o neto OD, 
preračunane prispevke od neto OD na bruto OD in nato tudi bruto 
OD do višine, ki jo potrebujemo kot m aso OD za tekoči mesec.

Im am o sistem  b ru to  OD in je  zato tud i v rednost točke izražena 
v bru to  vrednosti. Ta je  im ela  v letu  1985 sledeče v red n o sti po m ese
cih:
— jan u a r , feb ruar, m arec  0,53 din
— april, m aj 0,60 din
— junij 0,69 din
— julij 0,72 din
— avgust, sep tem ber 0,76 din

Za nas je  b is tvenega pom ena, koliko dobimo n a  roko  oz., kolik
šen  je  naš neto  OD. T a neto  OD se sp rem in ja  ne o z ira je  se n a  vred
nost točke odvisno od prispevkov, ki jih  določi ali občina, ali regio
n a ln a  zdravstvena sku p n o st ali republika. Na te ne  m orem o vplivati 
in  je  zato tud i neto OD ta k  k ak ršen  je, čeprav se b ru to  v rednost toč
ke sp rem in ja  ali pa ne. P ri tem  je  pom em bno tudi to, v  k a te r i občini 
delavec s tanu je , čeprav vsi delam o v E lm ontu Bled, sedež v občini 
R adovljica in  je  zato tud i ne to  OD delavcev, ki im ajo  en ak o  število 
točk in  s tanu je jo  v raz ličn ih  občinah različen — n e k a te r i dobijo m a
lo več, drugi m alo m an j. Seveda pri izračunu  jem ljem o  ko t osnovo 
vedno občino R adovljica, k je r  je  sedež podjetja  in  k je r  tud i stanuje  
večina  delavcev.

Torej n a  višino neto  OD vpliva m alenkostno s tan o v an je  delav
ca, poleg tega  pa  tudi sp rem em be prispevkov v posam ezn ih  m esecih 
in  to v  okviru bruto  OD ali n ad  bruto  OD. R azlika je  le v  tem , da v 
kolikor je  sp rem em ba prispevkov  v okviru bruto  OD (včasih tudi le 
za  0,01%) le ta  obrem eni ali razb rem en i delavčev neto  OD, v kolikor 
pa  je  sp rem em ba p rispevkov  nad  bruto OD, pa ob rem en i ali razbre
m en i le podjetje.

V nasledn ji tabeli je  p rik az  koliko znašajo p risp ev k i v procen
tih , če je  b ru to  OD 100,000 d in  ka te ri so, koliko jih  je  in  kako  so se po 
kvarta lih  1985 sp rem in ja li za  občino Radovljica:

prispevki za dec. 84 m arec ju n ij sep tem ber

izobraževalno skupnost 6,23 6,23 6,53 6,58
ku ltu rno  skup. občine 0,34 0,34 0,34 0,36
ku ltu rno  skup. republike 0,50 0,50 0,50 0,50
te le sn a  ku ltu ra 0,46 0,46 0,46 0,44
socialno skrbstvo 0,83 0,83 0,83 0,78
skup . o troškega vars tva 1,16 1,16 1,16 1,12
rep . blagovne rezerve 0,40 0,40 0,40 0,40
rep. in tervencije  h ran e 0,40 0,40 0,40 0,40
občinski davek 0,30
občinske blag. rezerve 0,80 0,80 0,80 0,80

zb irna  stopnja 11,12 11,12 11,42 11,68

otroško  varstvo  rep. 1,10 1,10 1,10 1,10
otroško  varstvo  delov, m esto 0,62 0,62 0,62 0,58
zdravstveno varstvo 0,72 1,00 1,00 1,00
pokoj, invalidsko 12,54 12,54 12,54 12,54
zavarovanje  
so lidarnostn i p rispevek 0,60 0,60 0,60 0,60

Skupaj p rispevki 
do bru to  OD 26,70 26,98 27,28 27,50

S kupni prispevki do b ru to  OD po občinah:

dec. m arec ju n ij septem .

R adovljica 26,70 26,98 27,28 27,50
Jesen ice 26,10 26,73 27,07 27,03
K ran j 25,32 26,59 27,13 28,92
Š iška 27,11 27,66 27,66 28,50
K oper 28,10 28,10 28,10 29,26
Izola 26,27 26,27 27,69 27,29
P iran 26,43 26,43 27,55 27,35

V n as led n ji tab e li so prikazani vsi p rispevk i nad bru to  OD, ki 
b rem en ijo  m aso  OD le za podjetje in  ne  vplivajo na različne višine 
neto OD:

prispevki za decem. m arec junij :septem ber

za zaposlovanje 0,30 0,30 0,30 0,28
inv. pok. zav. za  nesreče 2,70 2,70 2,70 2,70
zdravstveno varstvo 9,10 9,10 9,20 9,00
požarno v a rn o s t 0,31 0,31 0,31 0,31
kom unaln i prispevek 0,87 0,90 0,90 0,90
za štipend ije 0,50 0,50 0,50 0,50
stanovan jsko  solidarnost 1,555 1,555 1,555 1,555
stanovan jske  potrebe 
ceste SOb R adovljica

6,955 6,505 6,505 6,505
0.224

Posledica prispevkov do bru to  OD je , da  tis ti, ki im a n.pr. bru to  OD 
10.000.— dobi v  sep tem bru  in  če im a b ivališče v občini Radovljica iz
plačam o neto  OD v višini 7.250.—. R esn ično  pa je  da na  roko dobi 
končni znesek , ki je  m an jši od tega neto  OD. To pa zarad i tega, ker 
sledijo še odbitk i v višini 0,65 % od neto  OD za sindikat, eventuelni 
k ra jevn i sam oprispevek, obroki za po trošn ike , stanovan jske  in d ru 
ge k red ite , k a r  pa  je  stvar posam eznika ozirom a njegove sam ostoj
ne odločitve do porabe lastnega  OD.

D rugače povedano, za  neto OD 10.000.— je  bruto OD 13.793.— 
ozirom a b ru to  OD ali podjetje  m ora za neto  izplačilo OD 10.000.— 
zbrati sred s tev  v višini 16.825.—.Torej je  n e to  OD obrem en jen  z vse
mi p rispevk i v  višini 68,25 % v občini R adovljica. Zato tudi vedno go
vorimo da  je  n.pr. za sep tem brske osebne dohodke po trebno  zbrati 
sredstva  v v išin i 13,150.000.—, čeprav je  n e to  OD le 7,766.000.—.

M edtem  ko znašajo prispevki za  redno  delo sep tem bra  v SOb 
R adovljica 27,50 %, pa so ti prispevki za  n adu rno  delo k a r  38,96 %. 
Zato to  vpliva na  izplačilo nadu rnega dela, k je r  naj bi se  izplačalo 
polovico več k o t je  u rna  postavka — v en d a r b ru to  — ali 150 %. Z ara
di v isok ih  že om enjenih  prispevkov pa  n i izplačana osnovna u rn a  
postavka p lus 50 % postavke, am pak  le osnovna postavka p lus 26,3 % 
postavke. Z arad i tega je  popolnom a razum ljivo, da  se branim o 
nad u rn eg a  de la  v zakoniti obliki z zakon itn im i obveznostm i, kar tu 
di ne g re  v  povprečni OD n iti v pokojn insko  osnovo in  iščem o plačila 
za to v d rugačn i obliki ali p a  ga odklan jam o.

K ot v id im o je  obračun prispevkov za izplačilo OD dokaj kom pli
ciran. K er pa  je  z zakoni, določili in  p red p isi sam o tako  u re jen , smo 
tu b rez  m oči in  se ga m oram o držati, če hočem o sploh izplačati OD. 
M enim  pa, d a  bi sistem  obračuna OD lahko  zelo poenostavili tako, 
da bi bil enostavnejši, razum ljivejši, cenejši in  h itre jši, obenem  bi 
pa tu d i vsi ko ristn ik i prispevkov dobili tisto , k a r  jim  po zakonu in 
p redp isih  p rip ad a  za svoje delo in  obstoj, sa j občina in  d rug i organi 
že razpo lagajo  z računaln ik i in strokovnim i kadri.

Anton Baškovč

Biti nedotakljiv še ne pomeni 
biti zaščiten

Žalostna je bila ugotovitev tov. direktorja, da se v našem  podje
tju še vedno ločim o med hotelske in  proizvodne delavce. Morda je 
ta zid postavljen zlonam erno. Vprašajmo še enkrat, kdo postavlja to 
prepreko; tisti v proizvodnji ali delavci upravne in proizvodne reži
je. Toda s kakšnim  namenom? Ker pa nisem  poklican za razsodni
ka, presojo prepuščam celotnem u kolektivu.

V seeno bi opozoril na  pojav 
pri n e k a te rih  vodstvenih in  vo
dilnih delavcih. Na vsak način  bi 
si rad i pridobili privilegije in 
ugodnosti, za  k a te re  niso uprav i
čeni. To vzbu ja  p ri delavcih ne
zadovoljstvo. T i ljudje se ne  za
vedajo, da  s tem  izgubljajo syojo 
avtorite to  p ri vodenju  in  oprav
ljan ju  svo jih  del in  svoje u stv a r
ja lnosti, obenem  pa povzročajo 
delovno m alodušje, k a r povzro
ča slabo produk tivnost in  tudi 
nespoštovan je  discipline. Ti to
variši naj se zavedajo, da  niso 
zaščiten i ko t divjad v T riglav
skem  n aro d n em  parku.

Z akaj p ravzap rav  gre? V to
rek, 15/10-1985 sem  na  zboru de
lavcev postav il vp rašan je , zakaj 
vodilnih delavcev v slučaju  de
lovnega p re k ršk a  ne obravnava 
d iscip linska kom isija. Odgovor 
je  bil:

»V p rim eru , da  nared i vodilni 
delavec tež jo  delovno kršitev, 
naj bi se  ga suspendiralo  z de
lovnega m esta , ozirom a iz DO, 
p redvsem  za rad i onem ogočanja 
poslovnih k ršitev , uničevanja  
dokazov in sab o tiran ja  delovne
ga procesa. N ato se p red laga  or
ganu, to je  DS za vodilnega po

stopek  razrešitve. S ledi predlog 
kom isiji za m edsebojna delovna 
ra z m e rja  o ustrezn i p re razpo re
ditvi, ozirom a ga p red laga  disci
p lin sk i kom isiji v obravnavo.

O bisk  pri pravobran ilcu  sam o
u p rav ljan ja  m i je  šele odprl oči 
in  m e prepričal, d a  je  želja po 
»klubu« priv ilegiranih  pri n as  
velika. V ta  »klub«, k a te reg a  to 
čno in  ja sn o  razlaga s ta tu t DO 
in  u stava , spadajo sam o poslo
vodni o rgan  in  delavci s posebni
m i pooblastili. In kdo so ti ljudje 
v  naši DO? Vsi tisti, k a te re  izvoli 
DS in  im ajo  m andatno  dobo 4 le 
ta . V s ta tu tu  E lm onta so za ta  
s ta tu s  predvidena n asledn ja  d e 
lovna m esta:

— poslovodni organ
— vodja  računovodstva
— vodja  proizvodnje
— vodja  m ontaže
Vsi o sta li m ed »elito« nim ajo 

k a j isk a ti in  so ravno tako  k rva
vi pod kožo, ko t vsi o sta li delavci 
v  DO Elm ont; torej so brez k a 
k ršn ih  koli opravičevanj in s ta 
tusov  dosegljivi roki disciplin
sk e  kom isije  v p rim eru  kršitve 
delovnih  obveznosti n a  podlagi 

(Nadaljevanje na 4. strani)



Biti nedotakljiv še ne pomeni 
biti zaščiten
(Nadaljevanje s 3. strani)
prav iln ika o m edsebo jn ih  delov
n ih  razm erjih .

Osvetlim o še drugo s tran , ozi
rom a način u k rep an ja  p ro ti po
slovodnem u organu in  delavcem  
s posebnim i pooblastili. N ekaj 
citatov iz sta tu ta :

»Poslovodni o rgan  in  delavci s 
posebnim i pooblastili m orajo  ve
stno  izpolnjevati zadeve in  nalo
ge, ki so jim  zaupane in  nalože
ne. Za svoje delo odgovarjajo  di
rek to rju  DO in DS. V p rim eru  
k ršitve  ali n e izpo ln jevan ja  da
n ih  nalog se začne postopek  za 
ugo tav ljan je  njegove sposobno
sti in  se ga lahko p rerazp o red i 
n a  drugo delovno m esto  v sk la 
du z zakonom . Ta p o stopek  vodi 
in  rešu je  DS, ki ga je  tu d i im e
noval.«

Sila pom em bno vlogo pa  v 
vseh  teh  p rim erih  ig ra  sam o
up ravna  delavska k o n tro la  — 
SDK, k a te ra  pa je  v  E lm ontu  
skoraj nepoznana. Iz s ta tu ta  ci
tiram  nekaj na jpom em bnejših  
nalog in dolžnosti teg a  pom em b
nega organa:

— »K omisija sam oupravne  
delavske kontro le (SDK) im a pri 
reševan ju  svoje vloge pravico  in 
obveznost, d a  nadzoruje:

— izvajan je  s ta tu ta  in  d rug ih  
sam oupravn ih  sp lošn ih  aktov

— izvajan je  sklepov delav
cev, organov up rav ljan ja , izvr
šiln ih  organov in d ire k to rja

— uresn ičevan je  in  varstvo  
pravic delavcev v m edsebo jn ih  
razm erjih

— obveščanje delavcev o 
vp rašan jih , k i so p o m em bna  za 
odločanje in  kontrolo v delovni 
organizaciji.

SDK opozarja  n a  nep rav ilno 
sti in im a tudi dolžnosti, da

p red laga postopke za odpravo 
nepravilnosti, p red laga  pa  tud i 
postopke p ro ti k rš ite ljem  zako
nov iz naslova poslovanja in in 
te rn ih  sam oupravn ih  aktov. Vsi 
sklepi, izvajan je  sklepov in  o sta 
la dokum entacija  m ora biti na  
zahtevo SD K  vedno na  razpo la
go. K om isija SD K  odgovarja na  
svoje delo zboru  delavcev in  n je 
m u tudi poroča v sake  tri m esece 
o svojem  delu. Č lani SDK so lah 
ko odpoklicani p red  potekom  
m andata , če se ugotovi, da  ne 
opravljajo  svoje dolžnosti. O dpo
klicani so n a  predlog sindikalne 
organizacije, ozirom a vseh DPO 
v DO.«

Za zaključek  p a  še bežen po
gled na u resn ičev an je  teh  sk le 
pov, ki so obširno  navedeni v 
s ta tu tu  DO. G rem o se igro ma- 
čka-m iško, v en d a r s to razliko, 
da  je  m ačka poginila. SDK spi, 
s ind ika t p a  še  sam ega sebe ne 
m ore postaviti n a  noge, kaj šele, 
da bi raz reševa l nedelavne ko
m isije. Torej o stanejo  sam o še 
miši. Kaj p a  tem u  sledi, vemo iz 
pregovora: »K adar m ačke ni do
m a, ...«

Stane Naglič

Pripis:
Ko že govorim o o privilegijih 

kluba, se tudi zam islim o in oce
nim o obveznosti in težo odgo
vornosti »klubskih« pri vodenju 
poslovanja DO v tej neurejeni 
ekonom ski situaciji. Mislim, da 
bi bilo sila pom em bno, če bi fak
torji, kot so SDK  in DPO ob kri
tični oceni pretehtale njihove 
uspehe in neuspehe in jim ob 
dobronamerni kritiki dale vča
sih tudi kakšno priznanje ali 
vzpodbujale za uspešno oprav
ljene naloge.

Zakaj kasni sistemizacija
Že v prvi polovici leta 1984 je 

bila formirana kom isija za pri
pravo nove sistem izacije del in 
opravil. Takrat se je nam reč po
kazalo, da stara ne ustreza  
usm eritvi naše DO in  zavira d e
litev po delu.

T ak ra t je  bila d a n a  obljuba, 
d a  bo osnu tek  p rip rav ljen  do za
če tka  1985. leta. D anes p išem o 
oktober 1985, s istem izacije  pa 
od nikoder. Zakaj?

Povprašajm o n a jp re j p ri ti
stih , ki čakajo , kaj bo p rinesla . 
»Zavlačujejo, saj so p r i »koritu«, 
ne  mudi se jim  karko li sp rem i
njati.« »Norme so lah k o  uspeli 
popraviti v pičlih dveh  m esecih , 
sistem izacijo  pa  m ečka jo  že leto 
in  pol. M oralo bo zav re ti, p a  bo 
čez noč.«

Odgovori so resn ičn i, saj so 
odsev d e jansk ih  ra z m e r v DO, 
v en d ar se v  n jihovem  to n u  izra
ža tudi kriv ičen  očitek: n e m a r
nost. Kes je, d a  je DS dal p rip ra- 
v ljalcu vse p risto jnosti, (dostop
n o st do vodij, podatkov, odobril 
nadu rno  delo), ven d ar je  p rip ra- 
vlja lec  ostal dežurn i gasilec  in 
požarov, to vem o vsi, v  E lm ontu  
ni malo. P rip rav lja ti s is tem izac i
jo  ni lahko: zah teva  veliko  zb ra 
n o st in  delo z množico podatkov. 
D elati tako  delo v p o d a ljšan em  
delovnem  času  je n esm ise l in iz
guba časa.

A kljub dobrim  nam enom  DS 
so dan i vsi pogoji za »zavlačeva
nje«. Ne p rav  vsi, m an jka  glavni: 
pom an jkan je  e lem en ta rn ih  po 
datkov. Zato je  bilo v prvi fazi 
potrebno razd e liti vse dejavno
sti po sek to rjih , ki bi se m orali 
izvajati, da bi b ila DO navzno ter 
u re jena , na  zunaj pa  trd n a  o rg a 
nizacija. O snu tk i shem , ki dolo
čajo po trebne ak tivnosti, so bili 
p rip rav ljen i do ap rila  1984.

Od aprila  do sedaj potekajo  
dela  na k ljučnem  področju, po
stav ljan je  en o tn ih  m eril za v red 
no ten je  zah tevnosti del. Ta m e
rila  naj odgovorijo n a  vp rašan je  
kot:

— zakaj je  v r ta n je  zah tevne j
še od v rtan ja  s šablono

— zakaj je  se s tav a  el. vezij za 
AGE vredna  m an j ko t vezava 
razdelilca

— zakaj je  p rik lop  postro je 
n ja  v reden več ko t izvedba n a 
dom estne in s ta lac ije  v s tan o 
van jskem  ob jek tu .

N ekaj potez sistem izacije  lah 
ko že izdam : P roizvodni delavci:

— točke za  posam eznega de
lava bodo odvisne od tega, k a k 
šne  procente posam ezn ih  del bo 
po odločbi izvajal. To bo om ogo
čilo »niansiranje« m ed delavci

— vpeljan  bo tu d i fak to r kva
litete, ki bi bil odvisen  od štev ila

rek lam ac ijsk ih  zapisnikov in  bi 
se sp rem in ja l v sake 3 m esece.

R ežija:
— poleg že znane stim ulacije 

se  vpelje  še fak tor destim ulacije  
g lede n a  število režijsk ih  u r  v 
pro izvodnji oz. rek lam acije , za 
k a te re  je  odgovorna režija.

V tr e tj i  fazi pa bomo:
1. razdelili naloge med zapo

s len e  v  DO (ne vseh, saj bom o 
n e k a te re  m orali opravljati šele 
kasn e je )

2. N aprav iti katalog del in  jih  
ocen iti

3. R azdeliti naloge po služ
bah, sek to rjih  in  en o tah

4. Izračunati točke  za vse za
poslene (priloga sistem izacije)

5. Izdati prav ila  ig re  za  nap re
dovanje.

Kdaj bi torej sistem izacija  
lahko p riš la  v javno  razpravo? 
Če ne bo ovir, do zače tka  leta 
1986, m orda še k a k  ted en  prej. 
V endar ob delu, ki ga ne  privo
ščim  nikom ur.

P riprav lja lec: 
Lado Kersnik

Ponovljen
uspeh ekipe civilne zaščite

V nedeljo , 6. oktobra je  bilo 
p red  Športno  dvorano na B ledu 
tek m o v an je  enot civilne zaščite  
radov ljiške  občine. Udeležilo se 
g a  je  32 ekip, m ed n jim i tud i ek i
p a  E lm onta. Tekm ovali sm o v 
g as ilsk ih  vajah , ki so vsebovale: 
g a še n je  ognja, naveza cepina , 
sam oreševan je , gašen je  z ve- 
d rovko in  navezi. Vzdušje je  bilo 
n ap e to , saj je  bil za  vajo odm er
je n  čas. P ri gasilsk ih  va jah  sm o 
dobile korajžo , ko se je  za n aš im  
h rb to m  slišalo: »Hudiča, odkod 
p a  so te  punce, ki so tako hitre?« 
Led je  bil prebit, trem a  je  popu
stila . Č as je  bil zelo dober. Č aka
lo n a s  je  tekm ovanje  v prvi po
m oči. Tako kot pri gasilsk ih  v a 
ja h  je  tu d i tu  odločal žreb. Ni 
p ra v  prije tno , ko p red  dr. Zoni- 
kom  n u d iš  prvo pomoč p o n esre 
čencu, a  vseeno je  šlo kot po m a
slu. S pravilno  oskrbo in dobrim  
časom  sm o si pridobile dovolj 
točk  za zmago. P rejele  sm o p re 
hodn i pokal, pokal v  tra jno  la s t 
in  diplom o. Vesele smo bile, saj 
so b ile  n aše  prip rave  skope. N e
k a te re  sm o si na  n jih  osvežile

spom in, za  nove č lan ice pa  je  bi
la to novost.

Na E lm ontu je  b ila  le ta  1980 
fo rm irana  prva žen sk a  ekipa 
CZ. V n je j so bile: P iber Mira- 
poveljnik, te r  članice L ešn ik  Ju l
ka, Vidic F rancka, M andeljc 
Lojzka, Ambrožič Ivanka, O bre
za Cvetka. Isto leto  sm o opravile 
60-urni tečaj gasils tva  in  prve 
pomoči. N asledn je  leto sm o se 
udeležile tekm ovan ja  v Rado
vljici. Začetek je  b il zadovoljiv, 
nasledn je  leto p a  sm o n a  tekm o
van ju  že zm agale. L e ta  1983 smo 
osvojile četrto  m esto , 1984 pa  se 
zarad i bolezni član ic  tekm ova
n ja  nism o udeležile. L etos se je 
ek ipa  pom ladila. Vidičevo, Leš
nikovo in  M andeljčevo so zam e
njale: P angerc M arija , G regor
čič M eta, K rapše M arija , Zupan 
Slavica, Ju s tin  M ojca te r  M la
k a r  B ernarda. Te si bodo na  te 
ča ju  letos znan je  še  pridobile.

Se dosti tekm ovanj je  p red  n a 
m i in  ne  bo odveč, če se u resniči 
pregovor: »V tre tje  g re  rado«.

C vetka  O breza

r  GLASILO ELEKTROMONTAŽNE DELOVNE 
ORGANIZACIJE ELMONT BLED

Izh a ja  ob koncu v sak eg a  kvartala , odgovorni u red n ik  
M arta  G regorčič, člani S lav ica Zupan, M arko H orvat, B rane  
S od ja  in  S tane  Naglič. G lasilo  je  oproščeno p ro m etn eg a  
dav k a  po pristo jnem  o rg an u  št. 43-544/83



Po slavnostni seji se je popoldan ves kolektiv zbral na 
Homu z namenom, da z dobro pripravljenim piknikom priti
sne piko na i 35-letnici DO ELMONT.
Kratek, toda bogati kulturni program so popestrili trije pa
dalci, državni prvaki, ki so na majhen prireditveni prostor 
izpod jasnega neba prinesli državno in elmontovi zastavi.

DS je to priložnost izkoristil tudi za podelitev ju 
bilejnih nagrad:
Za 10. let delovne dobe: 
Višak Durda 
Kobilica Mirko 
Strojanšek Marija 
Kunšič Vinko 
Razingar Miro 
Novak Brane 
Metaj Devat 
Frčej Silvo 
Burja Iztok

Za 20. let delovne dobe: 
Obreza Cvetka 
Stare Andrej

Kordiš Marko 
Žajdela Marjan 
Kocijančič Vlado
Za 30. let delovne dobe: 
Rogač Jože 
Kolenc Ludvik
Za 10. let stalnosti: 
Kovačič Ivan 
Metaj Devat 
Kunšič Vinko
Za 20. let stalnosti: 
Justin Jože 
Kocijančič Vlado

Kako pa naj se prične kulturni program, če ne z m ogočno pesmijo: 
»Oj Triglav moj dom.« Pel jo je moški zbor iz Gorij.

Glavni organizator iz  daljave skozi durbin opazuje, če vse teče kot si 
je zamislil.

Organizator in junaki iz ALC z našo zastavo.

Vrli fantje iz  ALC Lesce so z natančnim i doskoki na Hom  potrdili, 
da jih resnično lahko poznajo po vsem  svetu.

Elmontova zastava še nikoli ni vihrala tako visoko.



Mladi na bojnem posvetu Saj ni težko, bom že sam ...

. . .  svoje moči so le nekateri hranili za kasneje.
Zadovoljni in nasmejani so bili izžrebanci za avionski polet nad 
Bledom.



Neverjetno! Pa nekateri vzdihnejo: »Oh, pa ta mladina!« Zakaj sedeli bi doma, ko pa je na Homu tako prijetno.

Ko bi še  v  delavnici vladalo tako vzdušje med kontrolorjem, tehno
logom , šefom  skladišča in ključavničarji. Gorjanci še na plesu kažejo, da punce frlijo okrog njih.

Ene sorte ptiči vedno skup lete.

M arsikdo še na pikniku ni m ogel iz  svoje kože.

Enoletna pot mladine Elmont Bled
V začetku  o k tob ra  lan i je  bilo 

tudi form alno  izvoljeno novo 
predsedstvo in  vsi o rgan i v  0 0  
ZSMS DO E lm ont Bled. Začetno 
navdušenje  je  napovedovalo kar 
uspešno  delovanje s podporo do
b ršn eg a  dela m lad ine  v delovni 
organizaciji. T udi p lan  dela  in  fi
nan čn a  p lat OO ZSM S, ki sta  se 
zdela k a r  nekoliko u topična, sta 
k azala  na velik  po le t novega 
vodstva in pa  n a  popolno podpo
ro v seh  m ladincev. H k ra ti smo 
dobili veliko podporo naše  DO, 
predvsem  pa n a s  je  pri našem  
delu vzpodbujal in  podpiral di
rek to r DO. Sedaj po le tu  dni, ko 
g ledam o na dosežene rezultate, 
pa  sm o vsi nem alo  p resenečeni 
in  pa h k ra ti ponosn i, saj se je  
večina zastav ljen ih  ciljev tudi 
uresn ičila . Z neka j akcijam i 
smo dokazali, d a  sm o p rip rav lje
ni povrn iti v sa j del stroškov, ki 
jih  je  obsegal fin an čn i plan . Ena 
prv ih  akcij je  b ila  čiščen je  ste
kel n a  oknih k ljučavn ičarske  de
lavnice. O svetljenost n a  delov
nem  m estu  je  eden  osnovnih po
gojev dobrega in  zd ravega dela. 
Brez u m etne  svetlobe tu  delo ni 
bilo mogoče. V si p a  vem o, da le 
nekoliko slabo postav ljene  luči 
ali p a  slabo iz raču n an a  osvetlje
nost delovnega m es ta  dodobra 
načne  vid (zdravje) delavca. Do
bili sm o pism eno pohvalo delav
cev in  vodstva k ljučavničarske 
delavnice. T u p a  se m ladinci n i
sm o ustavili. Spom ladi, ko je 
sneg skopnel, so pokazale  glave 
vse stek len ice, konzerve, papir,

ki so bili p reko  zim e in  še jesen i 
varno sk r iti pod snegom . Mi se  
jih  nism o ustrašili, poleg tega  p a  
se je  p rib liževal še obisk ita li
janske  delegacije  iz Gaggie in  
prvi vtis veliko pove. N aslednjič 
smo zopet kosili travo pa  še či
stili okna. Z adn ja  n aša  akcija je  
bila o rgan izac ija  p ikn ika ob 
35-letnici n aše  DO, k jer smo s 
svojim  delom  pokazali, d a  sm o 
sposobni izv ršiti in  organ izirati 
še tako zah tev n e  naloge.

N aša n a jv eč ja  investicija in  
pa  naloga v le tu  1985 pa je  u red i
tev m lad inske  k lubske sobe v 
G orjah. T a  p ro s to r je  botroval 
tudi združitv i dveh m lad insk ih  
organizacij v  konferenco. Podpi
sala s ta  jo  Ž n idar Ja n i in  M ojca 
Šmid. L ahko  se  pohvalimo, da  
nam  je  p ro sto r, za ka te rega  sm o 
se borili celo leto, končno le do
deljen, h k ra ti p a  je  KS G orje 
odobrila tu d i zn a tn a  d en a rn a  
sredstva  k o t pom oč pri ureditv i. 
Sedaj n a s  čak a  le še delo, ki 
nam  bo od v sega  skupaj n a jla 
žje, saj vem o, d a  delam o zase.

Del n a šeg a  delovanja pa  se 
stavlja tud i sp rostitev  članov. To 
je  vsekako r eden  od fak torjev , 
ki je  odločilno vplival na  n aše  
uspehe. Že ap rila  smo o rganizi
rali štiridnevno  sm učanje n a  
K aninu. Poleg tega, da je  vse  
stroške b iv an ja  k rila  m lad inska  
organizacija , n a s  je  sprem ljalo  
tudi lepo v rem e in b ivanje je  b i
lo zelo lepo doživetje. Podobno 
je  bilo tud i n a  p ikn iku  v T am ar- 

(Nadaljevanje na 8. strani)



Enoletna pot mladine Elmont Bled
(Nadaljevanje s 7. strani)
ju  in  pa na  petdnevnem  letova
n ju  v naših  prikolicah v L an te r
ne  Na vseh teh  ak c ijah  in  sk u 
p insk ih  izletih sm o poleg sode
lavcev postali tudi dobri p rija te 
lji. Še vedno pa im am o problem , 
ki ga bomo brez pom oči s ta re j
ših  kolegov le stežka  rešili: deli
tev  m ladincev n a  m ontažo  in 
proizvodnjo. M onterjev  n e  dobi
mo v svoje vrste  k ljub  tem u, da 
se m anjši uspehi le kažejo . Zato 
apelira  p redsedstvo m lad ine  in 
pa  vsi n jen i člani iz proizvodnje 
n a  vodstvo m ontaže, da  tud i v 
tem  p rim eru  nekaj sto ri. M la
dince pa pozivam o, d a  se jih  
vsaj nekaj udeleži se s tan k o v  in 
seznani z našim i cilji in  prob le
mi. Poleg tega  pa n am  boste  tudi 
s svojo strokovno in  fizično po
močjo veliko pom agali p ri u red i
tvi naših  prostorov. K ljub  tem u,

da n as je  delo v OO ZSMS p re 
cej okupiralo, p a  sm o dobro po
vezali tudi obisk  članov na  enem  
n aš ih  sestankov . Mi pa  smo so
delovali n a  politični šoli na  Po
kljuk i, k je r  sm o se jesen i lan 
skega  leta p recej dobro poučili o 
sm ern icah  delovan ja  m ladinske 
organizacije . Seznan ili smo se 
tud i s p roblem i d rug ih  o rganiza
cij.

Udeležili sm o se  tudi p red a
van j v dom u sin d ik a ta  v R ado
vljici, k je r sm o tu d i tvorno sode
lovali.

N aši n ač rti v bodoče so veliki, 
vezani pa  so n a  naše  k lubske 
prostore. N adaljevali bomo tud i 
z u sposab ljan jem  m lajših  čla
nov in u v a jan jem  le-teh v sam o 
vodenje m lad ine. Mislimo, da  je  
tak o  zastav ljeno  delo porok za 
uspešno  delovan je  neke m lad in 
ske organizacije. M arko H orvat

Ekipna selitev
mladine v tople kraje

..... -
Vsi se že nekaj dn i psihično 

priprav ljam o na veliko  potova
n je  na jug. Dogovori teče jo  v 
obliki sestankov  v nedogled. 
V sak m om ent, v sak a  naloga je 
podrobno razč len jena  in  vsak 
osebek im a v tej verig i svojo n a 
logo. Če ga ne bi bilo, bi veriga 
razpadla.

SREDA, 4/9-1985 ob 14.00 
-  PRVI DAN

Dogovor je, da se  ob 4.30 dobi
mo pri Ja n ji v L escah . T isti, ki 
sm o najbolj točni, potegnem o 
kratko, saj nas p red  v ra ti čaka  1 
tona  prem oga, ki je  bil zaradi 
dobrega vzdušja h itro  v  kleti. 
Potem  pa smo čakali le še  n a  ti
sti tren u tek . P riš la  je  M arička, 
n aš gazda in kolona z en im  kom 
bijem  je  lahko k ren ila . Bilo nas 
je  sedem , nekaj n es trp n ežev  pa 
je  bilo že v  L an tern i. N ajtež je  je 
bilo seveda slovo od J a n je . V en
d a r se je  Ja n ja  vsaj lah k o  tolaži
la z mislijo, da n a s  p rid e  v petek  
obiskat. N ajh itre je , k a r  sm o m o
gli, smo to rej odhiteli. Že avtoce
s ta  pa nam  je pokaza la  svoje zo
be:
Sm rk, sm rk, sm rk, 
puf, puf, puf, 
nekaj zasm rdi.

Voda zavre, 
zavora zašteka, 
da  vse sm rdi.

Pero h itro  odhiti, 
cin, cin, telefon irati, 
m i pa čakam o, čakam o, 
da  Joško prihiti.

Končno pribeži 
in  ugotovi,
da helikopter ne leti, 
d a  kom bi sm rdi.

Joško  m alo prem išlju je , 
m alo pošrauba, 
zalaufa,
in  zopet je  vse O.K.

O stali del vožnje, z neka j po
sta jam i, je  s tr iu rn o  zam udo šel 
po planu.

Če t r t e k , 5/9-1985 -  
DRUGI DAN

Z adnja p o s ta ja  p red  ciljem  je 
gostilna PONČO in  TORO, k je r 
n a s  je  gostite lj sp re je l najlepše 
z vsem i v rs tam i »ta kratkih«, 
m an jk a l ni tud i sok za M aričko. 
O betale p a  so se  tud i zanim ive 
ju tra n je  u re , saj sm o prevozili 
tr i  če trt cam pa , p reden  sm o n a 
šli našo m alo T resko.

T ega sm o po tem  izenačevali 
še  tr i n asled n je  noči. Ob devetih  
z ju tra j je  p rišlo  do splošnega 
p reb u jan ja . V sem  se nam  je  m u
dilo  na plažo, d a  bi čim prej zače
li s ta rokom  in ga tudi čim prej 
nehali. Z ad n ja  dva s ta  dala seve
da  za rundo  (vsak  svojo). N aše 
geslo, ki ga  n ism o sp rem injali 
do konca, je  bilo črno-bela ra 
d enska  led. Po k ra tk em  plaval
n em  tren in g u  je  sledil m inigolf 
(zadnji tr ije  za  runde). K ar sva s 
š lo sarjem  p ri ta ro k u  izgubila, 
sva  pri m inogolfu  nadom estila. 
T a  dan beležim o tudi visok 
obisk tov. M lekuža in  tov. M iha. 
Zvečer p a  sm o n ek a te ri k a r  p re 
h itro  klonili. Pobralo  nas je  že 
ob 9.00.

PETEK, 6/9-1985 -  
TRETJI DAN

D an je  po teka l zelo podobno 
k o t p re jšn ji in  vsi poznejši. Po 
dogovoru so bile za večerjo ribe. 
N abavila s ta  jih  M itja in Pero, 
odlično p a  sva jih  očistila M itja 
in  jaz. P ovab ljen  je  bil ves El
m on t v L an te rn i. B ila je p rava  
m orska  p o jed ina , saj so M itju  r i
be  odlično uspele. Že ves večer 
je  po teka l n ek ak šen  govorni 
dvoboj m ed  R om anom  in M are- 
tom . Na koncu, ko je  bil R om an 
v e lem entu , je  poletel tudi ne
znan i le teči p red m et v obliki 
k rožn ika, ki p a  je  na  srečo p ri
s ta l v m ojih  rokah . Ta dan  smo 
pričakali tud i Jan jo , M artineža, 
C ena, M atjaža , F ranc ija  in  M a
jo, ki so se  h itro  vključili v ribjo 
požrtijo.
SOBOTA, 7/9-1985 -
Četrti d a n

Že z ju tra j so vsi p rs tjen i, saj 
kom aj čaka jo  n a  večerno pizzo

in  disco zabavo. Bilo je  res veli
častno . N ekaterim  so se  podrli 
v si fin an čn i p lan i in  so bili sko
ra j obupani, p rip rav ljen i prodati 
tu d i h lače . Ko smo se vrnili, sm o 
en eg a  pogrešili. K ljub v z tra j
nem  isk an ju  okoli T resk e  in b r 
sk a n ju  po kom biju ga nism o n a 
šli. N asledn ji dan sm o ga našli 
n a  av tobusn i postaji. O nočnem  
p o tep an ju  pa  vztrajno  molči.

NEDELJA, 8/9-1985 -  
ZADNJI DAN

Vsi sm o se pričeli p rip rav lja ti 
n a  zad n je  dejan je  b ivan ja  na ju 
gu. To je  bil velik p ikn ik  vsega 
E lm ontovega življa v L antern i. 
Z ju tra j sva  se z D am janom  od
p rav ila  v  nakup  m esa za na žar. 
K ot dva velika  k u h a rja  sva p ri
n es la  4,5 kg prvovrstne  govedi
ne. N ajbolj nam a je  zam eril M i
tja , ki je  m oral pokazati vse svo
je  k u h a rsk e  sposobnosti, da n i
sm o jed li podplatov. V saka šola 
n ek a j stane . Tolažila sva se z 
m islijo , d a  tud i J a n ja  n i vedela, 
za k a k šn o  m eso gre, saj je  bil 
kos re s  lep.

PRISOTNI SO BILI: M arička, 
J a n ja , Pero , M atjaž, Rom an, 
M are, M arjan , C ena, Franci, 
M aja, V ilm a, R enata , Ja n a , A n
že, Ivo, D am jan  in M itja. V kolo
n i en  fičo, en  kombi, en  vartb u rg  
sm o se odpeljali na  G orenjsko.

POVZETEK: Letovanje je  bilo 
zelo zanim ivo, mnogo sm o se n a 
učili, spoznali nove p rija te lje  in  
k rep ili p rija te ljs tvo  m ed  seboj.

Aforizmi ali metla pre
Škoda, da direktor ni bil na 

H om u in ni bil izžreban za le 
talsk i polet, da bi še enkrat v i
del, kako majhni smo.

M ladi so se na  p ikn iku  p o k a
zali v  dobri luži, s ta re jš i pa, ko t 
so n ava jen i.

Škoda, da padalci z Elmonto- 
vim i zastavam i niso malo dlje 
ostali v višavah; ko pa je tako le 
po lebdeti v višavah.

N ek a te ri so n a  p ikn iku  tako  
globoko živeli z naravo , da so ob 
pogledu  n a  Savo videli M ississi- 
pi.

Še na Homu se je videlo, ka
ko trdo roko ima predsednik d i
scip linske komisije; odpadel je 
nam reč tradicionalni pretep  
(m otivi so odšli prekmalu do
mov).

V p o d je tju  im am o ljudi, ki so 
n a  tak o  visoki stopnji, da jim  je  
bil s lavnostn i p rog ram  na H om u 
popolnom a odveč. Z ato  se ni ču 
diti, da  so prišli p recej k asn e je  
le n a  kotlete.

Če se časnikarju prikaže Ba- 
chuss s  steklenico VECCHIE v 
roki, novinarska zagnanost 
km alu m ine.

Če n e  bi bilo P rim orcev  na  
H om u, bi p ikn ik  izpadel ko t ra z 
širjen o  zasedan je  DS.

Splošno mnenje, da je m lad i
na pokvarjena, se je na Hom u  
podrlo; saj so nekateri ostali le 
pri guljenju.

— Zvitež zapusti delovno o r
gan izacijo  ob p ravem  času (za 
n jega)

Vstavljeno:
M ed potjo sm o še na s m r t p re 

stra šili našega kolega K ersn ik a . 
P ri iskan ju  naše  prikolice sm o 
ga  ugledali na  najbolj z a te m n je 
ni poti v campu. Pričel se je  u m i
k a ti na  travo, m i pa za n jim . 
N ajp re j je  postal bled, po tem  pa 
so se  m u pričele povečevati oči, 
dok ler nism o ustavili tik  poleg 
n jega. Tako zadovoljnega n a 
sm eha  res ni mogoče v ideti v sak
^an ' Marko Horvat

Hladno jeklo
Molčeč je opazoval, 
sivina,
bolečina je v srcu,
prazno zre skozi okno življenja.

Ravnal je železo, 
hladno,
v obupu ga zopet krivil, 
življenje bilo je  le hladno železo 
v njenih očeh.

Bilo je  krivo, 
bilo je  izkrivljeno, 
vsaka ravnina bila je izničena, 
iz njegovih oči je  zrl le strah.

Marko Horvat

domačim pragom
— m anj zvit zaradi p reo b ču t

ljivosti,
— naivnež ali bedak p a  po su 

spenzu  disciplinske kom isije .

Sindikat še samega sebe ni 
sposoben zagovarjati, kaj šele  
delavca.

N ekateri nosijo b rad e  sam o 
zato, da zgledajo m alo  m an j 
otročji.

Na zaupanju graditi d isc ip li
no je pri nekaterih bob ob steno.

V Plastik i je  rak  ra n a  zace lje 
na, toda bojim  se, da se ne  bi po
jav il AIDS.

»Jaz sem  Kranjčičev Jurij, 
Elmont, kar zapiraj duri, 
ha, ha.
M en’ ni nič dolgčas doma, 
spom nim  se vas le petnajstega.

S tane  N aglič

Nerazumljivo
Čudim  se d iscip linsk i kom isiji 

n ašeg a  podjetja , ker žene  ta k e 
ga  hudiča zarad i p ijače, ko sem  
hodil m ed delovnim  časom  v go
stilno, ko sem  vendar vedno  p a 
zil n a  to, da  n isem  hodil v  isto  
ko t vodilni.

Najboljša delovna m esta  
sploh niso delovna.

L judje in žabe sm o si podobni 
— g lasnejše  je  reg ljan je , silnej- 
še  je  napihovanje.

K dor okrog d irek to rja  n izko 
leta, lahko visoko pade.

Živimo v b rez raz red n i družbi. 
M nogo je  m ed  nam i tak ih , ki 
jim  m an jka  k a r  po več razredov .

Obreza Cvetka


